
 
Deltagere:  Kathrine, Birgitte, Jesper, Jens, Thor, Jacob, Helene, Nina, Jane, Mette, Rikke N. og Helle 
Forhindret: Christina og Dennis 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 
 

5 min. 
17.40 

Godkendt. 

3. Fast punkt - orientering om 
elevtal/børnetal i Børneby Midt 
indskrives i dagsordenen fra 
gang til gang (HBP) 
 

5 min 
17.45 

Antal indmeldte børn pr. 26. marts 2025: 
 
Åparken 
45 børn (+1 barn siden sidst) 
 
Fjellerup Bh./Vuggestue 
28 børn - 12 vuggestue + 16 børnehave (+1 
barn siden sidst) 
 
Savværket 
49 børn - 11 vuggestue + 38 børnehave 
 
Glesborg Bh./Vuggestue 
60 børn - 12 vuggestue + 48 børnehave 
 
Dagplejen – 11 dagplejere 
40 børn 
 
Glesborg Skole – 217 elever 
Børnehaveklasse – 22 elever 
1. kl. – 16 elever 
2. kl. – 24 elever 
3.blå – 14 elever 
3.grøn – 14 elever 
4. kl. – 24 elever 
5. kl. – 23 elever 
6. kl. – 32 elever 
7./8.a – 17 elever (4 fra 7.kl. + 13 fra 8.kl.) 
7./8.b – 18 elever (7 fra 7.kl. + 11 fra 8.kl.) 
9. kl. – 13 elever 
 
TSFO 
Vi har 19 tilmeldte børn til TSFO. 
Heraf 3 børn fra Fjellerup Bh., 1 barn fra 
Åparken, 14 fra Glesborg Bh. og 1 fra 
dagpasningsområdet i Grenå. 
16 af børnene er bosiddende i vores 
skoledistrikt, 1 barn bor i anden kommune og 2 
børn bor i Søren Kanneskolens distrikt. 
 
SFO 
82 børn (- 1 barn siden sidst) 
 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
torsdag d. 3. april 2025 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



Ønske om at HBP til næste gang har en 
oversigt med, hvoraf det fremgår, hvilke skoler 
de 4 børnehavers ældste børn er blevet 
tilmeldt TSFO. 

4. Fast punkt – sidste nyt fra BUU-
møde (Birgitte) 
 

5 min 
17.50 

 

Indfasning af ny takst- og serviceniveau 
specialundervisning – indfasningstilskud til 
almenskolen. 
 

Med vedtagelsen af budget 2025-2028 
blev der tilført et ekstraordinært 
indfasningstilskud i 2025 til 
almenområdet for at styrke 
almenområdet fagligt til i højere grad at 
inkludere børn og unge med særlige 
behov. Indfasningstilskuddet blev givet 
til udvidelse af to-voksenordningen og 
andre tiltag, der kan styrke en højere 
inklusionsgrad. Børne- og 
Ungdomsudvalget godkendte 
udmøntningen af indfasningstilskuddet 
på 3,0 mio. kr. samt, at midlerne 
fordeles efter elevtal. Ved denne 
fordelingsnøgle modtager Glesborg 
Skole 263.000 kr. ud af de 3 mio. kr. 

 

5. Videndeling fra 
kontaktudvalgsmødet d. 19. 
marts (Birgitte/Jens) 
 

10 min 
18.00 

Jens og Birgitte deltog i kontaktudvalgsmødet. 
 
Der var 2 punkter på dagsordenen: 
 

• Tilsyn på dagpasningsområdet. 
Fremlæggelse og evaluering af 
hvordan det foregår i Norddjurs 
Kommune. Der var stor tilfredshed 
med, hvordan tilsynet foregår. 

 

• De fysiske læringsmiljøer. 
Fremlæggelse fra de forskellige 
enheder i form af plancher + print. 
Gode inputs fra de forskellige områder 
ift., hvor forskelligt man havde grebet 
arbejdet med udvikling af de fysiske 
læringsmiljøer an. 

 
Forældrerepræsentanternes oplevelse her i 
Børneby Midt var, at der denne gang ikke var 
helt så meget dialog for forældrene som ved 
tidligere kontaktudvalgsmøder - men måske 
mere fokus på fremlæggelse for politikere samt 
videndeling denne gang. 
 

6. Offentlig høring - ØK behandlede 
den 11/3 et pkt. vedr. 
effektiviseringsbidrag. Det blev 
sendt i offentlig høring med frist 
den 18. april – lokalt d. 11. april 
pga. påskeferien (Bilag 01 samt 
link: Effektiviseringsbidraget er 
nu i høring – Birgitte) 
 

30 min 
18.30 

 

Punktet drøftet – vi aftaler, at Birgitte skriver 
udkast til høringssvar. 

7. Rammerne for den nationale 
forsøgsordning med skolemad – 
orientering og drøftelse med 
henblik på endelig beslutning om 

25 min 
18.55 

Børne- og Undervisningsministeriet har nu 
udsendt en vejledning om rammerne for den 
nationale forsøgsordning for skolemad. 
 

https://norddjurs.dk/politik-og-indflydelse/budget-og-regnskab/budgettet-hvad-sker-der-lige-nu/send-ideer-og-forslag-vedr-effektiviseringsbidrag
https://norddjurs.dk/politik-og-indflydelse/budget-og-regnskab/budgettet-hvad-sker-der-lige-nu/send-ideer-og-forslag-vedr-effektiviseringsbidrag


eventuel ansøgning om 
deltagelse – ansøgningsfrist d. 2. 
maj (Bilag 02 – HBP) 
 

Heraf fremgår bl.a.: 

• Der er afsat 854 mio.kr. i årene 2025-
2028 til en national forsøgsordning for 
skolemad. 

• Med forsøgsordningen ønsker 
aftalepartierne at understøtte det gode 
fælles måltid, hvor alle elever i en 
klasse spiser sammen og med en 
voksen. 

• Med forsøgsordningen ønsker 
aftalepartierne at få mere viden om, 
hvilken betydning skolemad kan have 
for børn og unge og deres læring, 
trivsel og sundhed. 

 
Rammerne for den nationale forsøgsordning 
for skolemad. 

• Man skal i forbindelse med 
ansøgningen tilkendegive, hvilke 
klassetrin skolen ønsker at indgå i 
forsøget med (indsatsklasser) – 
indskoling, mellemtrin eller udskoling. 
Den enkelte skole kan kun blive 
udtrukket for én afdeling. Hvis man 
søger for alle 3 afdelinger, har man 
større chance for at blive udtrukket, 
men man kan kun deltage med én 
afdeling. 

• Forsøget/ordningen følger ikke den 
enkelte klasse/årgang – men omfatter i 
alle forsøgsårene den afdeling, som er 
udtrukket. 

• Man skal ifm. ansøgningen endvidere 
tilkendegive, hvilken organisering man 
ønsker (lokal produktion på 
skolen/ekstern leverandør). 

• Aftalepartierne opfordrer til, at maden 
laves af friske og nærende danske 
råvarer med en vejledende pris på ca. 
15 kr. pr. måltid. 

• Man kan blive udvalgt til 
forsøgsordningen med forældrebetaling 
eller uden forældrebetaling. 

• Bliver skolen udtrukket med 
forældrebetaling, kan vi blive udtrukket 
med en forældrebetaling på 15 kr. pr. 
måltid eller 25 kr. pr. måltid. 

• Hvis skolen udtrækkes med 
forældrebetaling, vil det være frivilligt, 
hvorvidt man tilmelder sit barn, og det 
samlede beløb som skolen vil have til 
rådighed, afhænger ved denne model 
således af tilslutningsgraden. 

• Tilskuddet til demonstrationsskolerne 
udregnes efter elevtallet pr. 1/4-2025. 
Tilskuddet udgør 53 kr. * antallet af 
elever i indsatsklasserne * 200 
skoledage pr. år. 

• Hvis man udtrækkes med 
forældrebetaling, trækkes forældrenes 
andel af betalingen fra tilskuddet på 53 
kr. 



• Skolerne får besked i løbet af juni 2025 
om, hvorvidt man er blevet udtrukket 
som demonstrationsskole. Man må 
bruge efteråret 2025 på klargøring af 
projektet/ordningen – og der skal 
senest første skoledag i 2026 tilbydes 
skolemad. 

• Der vil være en del ting, man skal have 
styr på, inden forsøgsordningen kan 
starte f.eks. kølekæder, hygiejne, 
aftaler omkring måltidskultur, graden af 
elevinvolvering, organisering, 
oprydning, rengøring mv. 

• Som demonstrationsskole skal man 
deltage i evalueringsaktiviteter både i 
indsatsklasserne og i de øvrige klasser, 
som sammenligningsklasser. 

 
Helle deltog i fredags i KL’s webinar om 
forsøgsordningen med skolemad. Her blev der 
udover ovenstående punkter endvidere gjort 
opmærksom på, at eleverne sandsynligvis vil 
skulle vænne sig til maden, da den 
sandsynligvis vil være anderledes, end den 
mad, som eleverne er vante til hjemmefra.  
 
Det er kommunen, som i praksis søger på de 
interesserede skolers vegne – med 
ansøgningsfrist d. 2. maj. Kommunen kan kun 
søge på en skoles vegne, hvis skoleledelsen + 
bestyrelsen bakker op om ansøgningen. 
 
Overblik ift. økonomi. 
Man modtager 53 kr. pr. elev pr. måltid – 
aftalepartierne forestiller sig, at der bruges ca. 
15 kr. til råvarer pr. måltid, hvilket giver 38 kr. 
tilbage til organisering, etablering, indkøb af 
div. samt lønninger. 
 
Ved udtrækning uden forældrebetaling giver 
det følgende økonomi pr. dag efter betaling af 
råvarer: 
 
Bh.kl. – 3. kl. i alt 90 elever * 38 kr. = 3.420 kr. 
 
4. kl. – 6. kl. i alt 79 elever * 38 kr. = 3.002 kr. 
 
7. kl. – 9. kl. i alt 48 elever * 38 kr. = 1.824 kr. 
 
Hvis vi udtrækkes med forældrebetaling, vil vi 
skulle fratrække forældrebetalingsdelen for de 
elever, som evt. ikke tilmeldes. 
 
Bestyrelsen beslutter følgende: 

➢ Glesborg Skole søger om deltagelse i 
den nationale forsøgsordning for 
skolemad. 

➢ Glesborg Skole søger om deltagelse for 
indskoling, mellemtrin og udskoling. 

➢ Glesborg Skole søger om deltagelse 
ved ekstern leverandør. 

 



8. Drøftelse vedr. 
forældrehenvendelse omkring 
evt. nytænkning af skole-hjem-
samtalen 
 

30 min 
19.25 

Punktet drøftet – herunder hvilke 
indsatser/aktiviteter der foregår i 
hverdagen/skoledagen udover selve skole-
hjem-samtalen. 
 
Bestyrelsen beslutter at holde fast i det 
nuværende niveau for skole-hjem-samarbejdet 
beskrevet i skoleprofilen: 
 
Skole-hjem-samtaler og forældremøder: 
I hver klasse afholdes der årligt skole-hjem-
samtale, hvor forældre inviteres hen på skolen til en 
statussamtale, der tager udgangspunkt i elevens 
faglige og sociale trivsel, og hvor forældre har 
mulighed for at spørge ind til og høre om elevens 
udvikling og læringsprogression. I hver klasse 
inviteres der også til minimum et årligt 
forældremøde, der er et møde for hele 
forældregruppen, og hvor det primære fokus er 
klassen som fællesskab og klassens lærings rum 
som helhed. I hver klasse gennemgås årligt 
klassens ”handleplan”, der er en del af skolens 
Antimobbestrategi, og hvor forældre, elever og 
lærere laver aftaler om, hvordan vi styrker 
fællesskabet i klassen og sammen støtter eleverne 
og hjælper dem til at hjælpe hinanden. 
 
Det udvidede samarbejde: 
I det daglige har vi et tæt samarbejde med 
forældrene. I nogle tilfælde kan der dog være brug 
for lidt ekstra, og i de tilfælde tilbyder vi en tættere 
og hyppigere kontakt via f.eks. Aula, 
telefonsamtaler, møder med klasseteamet eller 
vigtige faglærere. Vi tilbyder også netværksmøder, 
hvor vi har mulighed for at invitere forskellige 
eksterne ressourcepersoner med ind i et tværfagligt 
samarbejde. Det kan f.eks. være skolepsykologen, 
sundhedsplejersken, talepædagogen m.fl. 

 
Bestyrelsen ønsker at arbejde videre med 
brugen af meddelelsesbogen samt 
kommunikationen herom – punktet sættes på 
dagsordenen i forbindelse med opstarten af 
kommende skoleår. 
 

9. Status planlægning af kommende 
skoleår (Rikke N./HBP) 
 

30 min 
19.55 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

10. Evt. 5 min. 
20.00 

• Bestyrelsen har fået en henvendelse 
fra en forælder som ønsker etablering 
af Juniorklub i Midt. Punktet sættes på 
næste dagsorden. 

• Forslag om et kommende punkt på 
dagsordenen omkring børnenes brug af 
IT i SFO-tiden – inspireret af forsøg 
med teknologifri onsdage i SFO. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 
 

• Tilbagemelding/videndeling ift. 
den årlige udviklingssamtale 

• Børnenes brug af IT i SFO – 
inspireret af forsøg med 
teknologifri onsdage i SFO 

• Meddelelsesbogen - der gøres 
pt. erfaringer hermed – punktet 

  
Husk næste bestyrelsesmøde mandag d. 5. 
maj 2025. 



sættes på dagsordenen i starten 
af skoleåret 2025-26 

• Udvalgte data – herunder f.eks. 
faglige resultater afgangsprøver 
mv. (Rikke/Helle) 

 


